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内容概要

本书从政府与经济关系的视角，即权力与市场相互作用的角度对国际政治经济问题进行了探讨，揭开
了国际政治经济学之谜。
《国家权力和世界市场》由国际政治经济学领域的著名权威学者约瑟夫&#8226;格里科和约翰&#8226;
伊肯伯里联袂完成。
巧妙地将政治科学分析和经济分析结合起来，是全面介绍国际政治经济学的一部最新力作。
本书论述缜密而又平实易懂，将充实和加强高等学校国际关系专业学生的学习内容。
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作者简介

G. John Ikenberry is the Albert G. Milbank Professor of Politics and International Affairs at Princeton University in
the Department of Politics and the Woodrow Wilson School of Public and International Affairs.
Professor Ikenberry is the author of After Victory: Institutions, Strategic Restraint, and the Rebuilding of Order
after Major Wars (Princeton, 2001), which won the 2002 Schroeder-Jervis Award presented by the American
Political Science Association (APSA) for the best book in international history and politics. The book has been
translated into Japanese, Italian and Chinese. He is currently writing a book entitled: Liberal Leviathan: The
Origins, Crisis, and Transformation of the American System (Princeton, forthcoming). A collection of his essays,
entitled Liberal Order and Imperial Ambition: American Power and International Order (Polity Press, 2006), has
also appeard.
Professor Ikenberry is the author and editor of many other books. He is the co-author of State Power and the
World Economy, which was published in 2002 by Norton Press. He has also edited a book entitled American
Unrivaled: The Future of the Balance of Power. (Cornell, 2002) and co-edited The Nation State in Question
(Princeton, 2003) which examines the changing capacities and roles of the modern state
Joseph Grieco is Professor of Political Science at Duke University. He concentrates on theories of international
relations, issues of international political economy, and problems of international conflict. He is the author of
Cooperation Among Nations: Europe, America, and Non-Tariff Barriers to Trade, and Between Dependency and
Autonomy: India's Experience with the International Computer Industry; and the co-author (with G. John
Ikenberry) of State Power and World Markets: The International Political Economy. Articles and notes by him
have appeared in Journal of Conflict Resolution, International Studies Quarterly, Security Studies, Review of
International Studies, the American Political Science Review, International Organization, the Journal of Politics,
and World Politics. His teaching interests include theories of international relations and issues of international
political economy.
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章节摘录

　　第一章　绪论　　我们身边的一切都表明，经济和技术变革正改变着世界的面貌。
世界各国和各国人民间的联系比以往任何时候都更紧密。
信息在转瞬间即可完成一次环球之旅。
国家间的边界已不再是做生意时要特别考虑的因素。
世界范围的资本市场一体化已成现实。
在伦敦或纽约做出的决定对东京和雅加达的影响显而易见。
就在几十年前，大多数公司都在本国范围内进行经营活动，海外市场的作用微不足道。
今天世界上各大公司都已实现真正意义上的全球化。
几十年前经济上还无足轻重的国家（如东南亚和拉美国家）如今已通过贸易和投资与发达工业化国家
紧密联系在一起。
看似相隔万里的国度出现的金融不稳定会给世界各国经济带来威胁。
例如，1997年泰国铢大幅贬值时，在菲律宾、俄罗斯、巴西、美国都能感受到其巨大影响。
　　日益加深的经济相互依赖也正在改变世界政治的面貌。
世界各国因应对迅速变化的世界经济的能力不同，有的迅速崛起，有的则走向衰落。
继日本和一些较小的以贸易为经济命脉的东亚国家和地区之后，中国在贸易和投资的推动下，迅速崛
起，全球一枝独秀。
冷战结束的部分原因在于，面对西方资本主义国家充满活力的发展趋势和现代化进程，苏联在竞争中
败下阵来。
当前，这些国家转轨后的新领导人正努力将自己的国家纳入国际资本主义秩序。
许多发展中国家和地区在过去几十年中，实施了重视市场作用的贸易和投资战略，实现了经济快速发
展，人民生活水平迅速提高；与此同时，金融危机和市场波动也使其饱受缺乏安全感和混乱之苦。
而欧盟则进行了大胆实验，在社会和经济领域建立起超越民族国家的联系。
同时，全球化及其对主权、文化传统、环境保护和劳工权利构成的威胁近年来在欧洲、美国和世界其
他地方引发了政治斗争。
国家在向不断扩张的全球经济体系开放的过程中，不得不同时面对巨大回报和严重风险。
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